



នៅអង្គការអាយស៊ីស៊ី យើងជឿជាក់លើការមានវេទិកាបើកចំហដែលក្រុមគោលដៅ និងអ្នកទទួលបានផលអាចធ្វើការជួបពិភាក្សាគ្នា ចែករំលែកចំណេះដឹង និងជំនាញ ហើយធ្វើការជាមួយគ្នាសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍសហគមន៍។ លើសពីនេះទៀត ដើម្បីធ្វើឲ្យមានការកើតមាន នោះ គឺចាំបាច់ត្រូវមានទស្សនៈវិស័យច្បាស់លាស់ និងមានការចូលរួមពីភាគីពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងតំបន់ទាំងអស់ ដើម្បីបង្កើតនូវគំនិតផ្តួចផ្តើម ការងារអភិវឌ្ឍតាមរយៈមធ្យោបាយដែលមាននិរន្តរភាព។ ជាលទ្ធផល ក្រុមអ្នកអនុវត្ត (ស៊ីអូភី) ត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយ គម្រោងអភិវឌ្ឍន៍ សមាហរណកម្មកូមិ របស់អង្គការអាយស៊ីស៊ី (វិអាយឌីកី) ដើម្បីប្រមូលរាល់អ្នកអនុវត្តចលនាក្រុមជំនុំ និងសហគមន៍ (ស៊ីស៊ីអឹម) ក្នុង ដំណើរការសិក្សារួមគ្នាដោយប្រើប្រាស់គំនិតផ្តួចផ្តើមសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍសហគមន៍របស់ពួកគេ។

ស៊ីអូភី ត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីផ្តល់ជាវេទិកាចែករំលែកដែលអ្នកដឹកនាំក្នុងតំបន់ អាចចែករំលែកការយល់ដឹង និងជំនាញផ្ទាល់ ខ្លួនរបស់ពួកគាត់ ដើម្បីផ្តួចផ្តើមគម្រោងអភិវឌ្ឍក្នុងការផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ទៅដល់សហគមន៍ និងដើម្បីពង្រឹងទំនាក់ទំនងរវាងក្រុមជំនុំ ក្នុងតំបន់ជាមួយនឹងអ្នកពាក់ព័ន្ធដទៃទៀត។ ការអនុវត្ត ស៊ីស៊ីអឹម / អ៊ីម៉ូចា ត្រូវបានណែនាំដល់សហគមន៍គោលដៅ ដោយបានអនុញ្ញាតឲ្យ ពួកគេមានអារម្មណ៍ជាម្ចាស់លើការងារអភិវឌ្ឍសហគមន៍របស់ពួកគេ តាមរយៈការអនុវត្តប្រកបដោយចីរភាព និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិ ការកាន់តែខ្លាំងឡើងរវាងភាគីពាក់ព័ន្ធនីមួយៗ។ ធនធានដែលត្រូវការសម្រាប់គំនិតផ្តួចផ្តើមការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ ត្រូវបានប្រមូលផ្តុំពី សហគមន៍របស់ខ្លួនឯងផ្ទាល់ តាមរយៈការរៃអង្កាសប្រាក់ និងការបរិច្ចាគស្ម័គ្រចិត្ត ដើម្បីផ្តល់ប្រយោជន៍រួម។

ឧទាហរណ៍ដ៏ល្អមួយពី ស៊ីអូភី គឺអំពីក្រុមជំនុំមួយដែលមានទីតាំងនៅជិតព្រំដែនរវាងកម្ពុជា និងវៀតណាម។ ដំបូងសហគមន៍ មូលដ្ឋាន (រួមទាំងមេកូមិ) មិនចូលចិត្តក្រុមជំនុំនេះទេ ពីព្រោះពួកគេមិនសូវស្គាល់ច្បាស់អំពីក្រុមជំនុំមួយនេះឡើយ។ ទោះជាយ៉ាងណា ក៏ដោយ សហគមន៍មួយនេះបានចាប់ផ្តើមធ្វើការជិតស្និទ្ធជាមួយក្រុមជំនុំនេះ ដោយសារតែប្រជាជនក្នុងសហគមន៍ បានទទួលការបណ្តុះ បណ្តាលជំនាញ ដូចជាការចិញ្ចឹមសត្វ ដាំបន្លែ ក៏ដូចជាការជំនាញដទៃទៀត។ ទាំងអស់នេះហើយបានធ្វើឲ្យប្រជាជនក្នុងសហគមន៍ ជាច្រើនអាចប្រកបមុខរបរនៅដោយខ្លួនឯងបាន តាមរយៈជំនាញដែលទទួលបានថ្មីៗនេះ។ ពួកគេក៏មានគំនិតផ្តួចផ្តើមអភិវឌ្ឍន៍ដោយ ខ្លួនឯង ដែលផ្តោតលើការកសាងផ្លូវសហគមន៍ ហើយបច្ចុប្បន្ននេះពួកគេបានសាងសង់ផ្លូវចំនួន ៣ រួចជាស្ថាពរ ហើយក៏នឹងកំពុងបន្តធ្វើការ រៃអង្កាសបន្ថែមទៀត ដើម្បីកសាងផ្លូវបន្តទៀតនាពេលអនាគត។

នៅថ្ងៃទី០៤ ខែតុលា គម្រោងវិអាយឌីកី ក៏បានរៀបចំសន្និបាត ស៊ីអូភី មួយនៅរាជធានីភ្នំពេញដែលអ្នកដឹកនាំក្រុមជំនុំ និង អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន មកពីតំបន់គោលដៅរបស់គម្រោងវិអាយឌីកី បានមកជួបជុំគ្នា ដើម្បីធ្វើការពិភាក្សា រៀនសូត្រ និងស្នើសុំផ្តួចផ្តើម គម្រោងការអភិវឌ្ឍថ្មីៗ តាមរយៈផែនការសកម្មភាពផ្សេងៗ ក៏ដូចជាបង្កើតនូវទស្សនៈវិស័យថ្មីសម្រាប់អ្វីដែលពួកគាត់ចង់សម្រេចបាននៅ ឆ្នាំខាងមុខនេះ។

បច្ចុប្បន្ននេះអាយស៊ីស៊ី កំពុងធ្វើការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយក្រុមជំនុំដែលស្ថិតនៅក្នុងខេត្តចំនួន៥ តាមរយៈគម្រោងវិអាយឌីកី ផ្អែក លើវិធីសាស្ត្រ ស៊ីស៊ីអឹម / អ៊ីម៉ូចា ដើម្បីបន្តធ្វើឲ្យជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជនក្នុងសហគមន៍កាន់តែប្រសើរឡើង និងដើម្បីបង្កើតនូវភាពជា ម្ចាស់ការ និងការរួមគ្នាសម្រាប់សហគមន៍របស់ពួកគាត់ ដើម្បីធ្វើឲ្យក្រុមអ្នកអនុវត្ត មាននិរន្តរភាព និងសកម្មនៅពេលដែលគម្រោង វិអាយឌីកី ត្រូវបានបញ្ចប់។